
INTERVIU 

O discuție despre Chitila, 
locuri iubite și contexul 
cultural actual, cu 
distinsul om de cultura 
Radu Boroianu, Cetățean 
de Onoare al 
orașului.

Cum putem diminua 
riscurile apariției bolilor 
de inimă în opinia 
cunoscutului cardiolog 
român prof.dr. Mircea 
Cinteză.
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

Primăvara este un moment al începutului în care se cuvine să împărtăşim bucuria 
unor sărbători speciale, dăruite femeilor în luna martie. Cred că orice anotimp e 
frumos, dar primăvara are un dar anume care ne îndeamnă s-o păstrăm în suflete. 
Cum mai cred că viața merită trăită din plin, așa cum am convingerea că orice om, cu 
bunele și relele sale, are un suflet minunat! Să ne bucurăm așadar de viață și de 
visuri, să ne bucurăm de cât de frumoasă e Chitila noastră, primăvara, să ne 
bucurăm că trăim printre semenii noștri, că avem o comunitate unită și frumoasă, 
să fim mai buni. Doamnelor şi domnişoarelor, vă doresc să aveţi parte de multe 
realizări şi să vă bucuraţi alături de cei dragi de momente frumoase în primăvara 
anului 2018. Și îmi doresc ca noi, bărbaţii, să avem mai multă înţelepciune şi 
răbdare pentru a oferi „florilor” din viaţa noastră atenţia, dragostea şi liniştea de 
care au nevoie.
O primăvară minunată, cu zâmbete, culori şi fericire, cu sănătate şi cu multe-multe 
bucurii!

Emilian Oprea, primarul  orașului Chitila

CENTENAR
1918

La data de 15 ianuarie 
1918, doctorul Constantin 
Angelescu i-a prezentat 
președintelui Statelor 
Unite, Woodrow Wilson, 
scrisorile de acreditare ca 
„Trimis extraordinar și 
Ministru plenipotențiar al 
Majestății sale Regele 
Ferdinand pe lângă 
Guvernul Republicii 
Statelor Unite ale Americii 
în misiune specială”. 
Astfel, în 1918, Constantin 
Angelescu devine primul 
Ambasador al României în 
SUA și conducătorul celei 
dintâi misiuni diplomatice 
oficiale românești pe 
pământ american.

CARDIOLOGIE
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S-au celebrat două mari 
sărbători ale neamului 
românesc: Ziua Culturii 
Naţionale (15 ianuarie) şi 
Ziua Unirii Principatelor 
(24 ianuarie) pagina 7

SĂRBĂTORI

Împreună putem ajuta! Povestea unei inimi de copil
Adriana Cristina 
Lefter are doar 13 
ani și a început mult 
prea devreme o 
luptă cumplită: 
lupta pentru propria 
viață. O intervenție 
chirurgicală 
nereușită a lipsit-o 
de zâmbetul de pe 
față, de mișcare și 
de posibilitatea de a 
se bucura, atât cât 
putea, de copilărie. 
Povestea ei ar 

rămâne mult prea 
tristă dacă n-ar 
exista speranța unei 
operații salvatoare, 
pentru care însă este 
nevoie de ajutorul 
nostru. Căci părinții 
ei, Mihaela și 
Marian, sunt oameni 
modești, obișnuiți, 
care muncesc din 
greu pe bani puțini și 
nu au nici pe departe 
suma necesară 
salvării propriului 

copil, astfel că sunt 
obligați să-l lase să se 
stingă. Credem cu 
tărie că putem da o 
mână de ajutor. 
Putem să alinăm 
suferința acestor 
oameni și să îi 
ajutăm într-un fel 
sau altul. Credem că 
împreună putem 
schimba povestea 
vieții acestei fetițe. 
Întreaga poveste 
în pagina 6

O primăvară
minunată!



Continuăm investiţiile în dezvoltare
Cea mai importantă ședință a Consiliului Local Chitila, la fiecare 
început de an, este ședința de aprobare a bugetului local, care 
structurează cheltuielile și investițiile ce vor fi făcute în acest an.
Dragii mei,

Așa după cum ați văzut și 
până acum, important 
pentru noi ca administrație 
publică este să repartizăm 
eficient resursele pe care le 
avem şi să încercăm să le 
valorificăm la maximum, 
pentru a asigura buna 
funcționare a întregii 
infrastructuri a orașului, dar 
și pentru a menține evoluția 
în bine a orașului nostru, 
care să rămână în 
continuare un model de 
dezvoltare pentru regiune. 
Aici trebuie desigur 
prevăzute sumele necesare 
pentru a acoperi toate 
capitolele care să garanteze 
funcţionarea în condiţii cât 
mai bune a acestui 
organism complex care este 
oraşul nostru. De la 
cheltuielile de funcționare 
ale tuturor instituțiilor 
publice, cheltuielile cu 
energia, cu încălzirea, 
cheltuielile pentru școli și 
grădinițe, până la cele 
pentru salubritatea orașului, 
pentru pază și pentru 
siguranța cetățenilor, 
iluminatul public, curățenie, 
sterilizarea câinilor și 
întreținerea spațiilor verzi și 
încă multe, multe altele. Pe 
lângă acestea trebuie 
prevăzute și sumele pentru 
investiții. Investiții care nu 
sunt puține și unde 
finanțările noastre sunt 
destul de importante, la fel 
cum sunt și cofinanțările 
destul de consistente, către 
proiectele unde avem și 
finanțare de la bugetul 
național sau european.
Pentru că îmi doresc o 
administraţie publică cât mai 
transparentă, deschisă către 
cetăţeni, aş vrea să vă spun 
că am avut mari dificultăți 
pentru a structura un buget 

care să ne permită să ne 
atingem în mare măsură 
toate obiectivele, din cauza 
faptului că guvernul, prin 
Legea bugetului, a diminuat 
serios veniturile locale - 
avem un deficit de 2 
milioane de lei față de anul 
trecut - și care, o parte, 
veneau din impozitul pe 
profit de la societățile de pe 
raza orașului, astfel că a 
trebuit să facem față acestei 
provocări și să încercăm să 
ne structurăm pe un buget 
mai mic. Avem, astfel, 
investițiile în cofinanțare cu 
guvernul pe Programul 
Național de Dezvoltare 
Locală (PNDL) ceea ce 
înseamnă: o nouă grădiniță, 
o creșă construită de la 
zero, modernizarea de la 
Școala nr. 1 cu construcție 
etajată și dotări moderne, 
modernizările de la Școala 
Rudeni și Școala Ion 
Olteanu, alimentarea cu apă 
și canalizare în Cartierul 3 
Tineret și pe strada 
Bradului, ultima de pe 
drumul de centură dintre 
Chitila și Mogoșoaia. Avem 
apoi proiectele cu finanțare 
europeană, dintre care două 
au trecut de faza de 
eligibilitate: Parcul Valea 
Mangului - parc natural care 
va fi o realizare importantă 
pentru comunitate, căci vom 
avea încă un areal verde de 
6,5 hectare, total 
modernizat și cu multe 
facilități pentru recreere și 
timp liber. Avem apoi 
proiectul de reabilitare 
termică pentru 10 blocuri, 
trecut de faza de eligibilitate 
și unde trebuie să susținem 
cofinanțări destul de 
importante. Să nu uităm că 
am depus și proiectul pentru 
o nouă școală ultramodernă 
unde suntem în faza de 
verificare a documentației și 

sper să obținem finanțare cu 
toate că aici banii sunt 
foarte puțini: sunt alocate 12 
milioane de euro pentru 
toată regiunea București-
Ilfov și doar proiectul nostru 
înseamnă 7 milioane de 
euro. Dar sperăm să 
câștigăm competiția cu 
celelalte proiecte și să 
găsim fianțare.
În afara proiectelor în 
cofinanțare, avem și 
proiectele primăriei, care 
înseamnă Centrul Medical 
pe care vrem să îl facem în 
clădirea fostei cantine și 
unde suntem într-o fază 
avansată de elaborare a 
studiului de fezabilitate și 
încercăm să stabilim sursele 
de finanțare: din fonduri 
proprii sau în completare cu 
PNDL pe componenta CNI a 
Ministerului Dezvoltării care 
ar putea finanța acest gen 
de proiecte destinate 
sănătății. Avem, de 
asemenea, în plan 
modernizarea străzii Păcii, 
care să devină axul central 
al orașului și să fie un model 
de cum ar trebui să arate 
toate străzile Chitilei și vrem 
ca anul acesta să 
sistematizăm strada, din 
șoseaua Națională până la 
gară, acolo unde au fost de-
a lungul vremii tot felul de 
intervenții ce impun o 
reabilitare masivă. Vrem ca 
acolo să ducem în subteran 
toate cablurile electrice 
(suntem în discuții avansate 
cu Electrica pentru 
aceasta), iar dacă reușim, 
vrem să transplantăm și 
arborii din aliniament - să-i 
înlocuim cu unii din specii 
mai înalte, căci ei sunt 
foarte joși din cauza 
rețelelor electrice - să lățim 
în acest fel trotuarele și să 
schimbăm materialele de 
structură cu altele mai bune.

Ne gândim și la investiții în 
infrastructura de transport: 
vrem să cumpărăm o 
autocisternă cu perie 
pentru curățenia străzilor 
ca să nu mai plătim 
închirierea unui astfel de 
utilaj și să scădem, astfel, 
costurile cu mentenanța 
spațiilor publice din oraș. 
Am promis, de asemenea, 
că vom iniția un transport 
public intern pe care îl vom 
realiza în prima fază cu 
două microbuze pe zona 
de nord a orașului, către 
zonele rezidențiale 
dezvoltate acolo, penru a-i 
ajuta pe oameni să ajungă 
mai ușor către zona 
centrală și către liniile de 
transport RATB. Vom 
finaliza sala de sport și 
vrem ca în luna mai 
aceasta să fie gata și avem 
gata de semnat 
documentele cu CNI pentru 
modernizarea Casei de 
Cultură, unde sper ca ei să 
facă licitația și să 
pornească lucrările, ca să 
fie gata până la finalul lui 
2018.
Avem apoi proiectul pentru 
blocul de 34 de 
apartamente cu ANL-ul, 
care sper să fie gata până 

la finalul anului, dar nu pot 
spune exact până ce nu 
vor lua autorizația de 
construcție și vor începe 
lucrările și sper să 
închidem și actualizarea 
Planului Urbanistic General 
(unde doar avizarea de 
mediu durează 90 de zile), 
care înseamnă regândirea 
zonelor de rezidențial și 
dezvoltare industrială și 
logistică, cu alte înălțimi pe 
aceste zone și cu un front 
mai larg - de P plus 4 - la 
șoseaua Banatului. Chitila 
are un drum trasat de oraș 
și trebuie să arate ca un 
oraș modern, european, 
deschis, accesorizat, sigur, 
să aibă seviciile structurate 
la nivel european și toate 
acestea să crească 
constant și continuu 
calitatea vieții în orașul 
nostru.
Despre toate acestea 
aştept să îmi transmiteţi 
părerile, preocupările şi 
problemele voastre, direct 
pe adresa de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele din 
fiecare marţi.

Cu drag, 
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Transportul public intern 
Cât de curând, locuitorii Chitilei vor avea propriul sistem de 
transport intern, la această oră fiind finalizate studiile de impact și 
demarate procedurile de aplicare pentru un prim traseu circular.

Proiectul Primăriei Chitila este un 
proiect propriu, independent, 
realizat integral de administrația 
publică, însă este gândit în 
perspectivă, fiind corelat și cu 
Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă (PMUD), care își propune 
să realizeze, pentru toată zona 
metropolitană din Ilfov, formată din 
8 orașe și 32 comune, un sistem 
de transport eficient, integrat, 
durabil și sigur. De altfel, corelarea 
cu Planul de Mobilitate este o 
condiţie obligatorie pentru 
accesarea de fonduri europene, 
până în 2020, prin Programul 
Operațional Regional şi Programul 
Operaţional Infrastructură Mare. 
Conform PMUD, până în 2030, în 
regiunea București-Ilfov se vor 
investi 3,5 miliarde de euro de la 
bugetul de stat și din fonduri 
europene pentru proiectele 
dezvoltate de autoritățile locale 
pentru transportul public de 
suprafață și managementul 
traficului. Pentru legăturile Chitilei 
cu liniile de metrou, PMUD a 
prevăzut patru trasee. Două din 
Militari-Păcii prin Iuliu Maniu, 
Roşu, Chiajna, Dragomireşti, cu 
capătul la Primăria Chitila, 
respectiv prin Rudeni până la 
Căminul Cultural, şi două trasee 
de la metrou Parc Bazilescu: unul 

pe la UTREC, Romceram, Lidl, 
apoi pe la Parcul Dendrologic prin 
Mogoşoaia până în Otopeni, cu 
legătură directă la Aeroportul 
Internaţional Henri Coandă şi unul 
până la Buftea, cu capătul la 
Penny Market. După punerea sa 
în stare operaţională, sistemul de 
transport public chitilean va fi unul 
dintre cele mai importante proiecte 
destinate modernizării oraşului 
realizate de administraţia publică 
locală, căci va asigura deplasarea 
în condiții de siguranță a 
locuitorilor orașului Chitila către 
obiective de interes şi culturale, 
către zona comercială şi cea 
industrială și către locurile de 
muncă. În plus, într-o a doua fază 
de extindere a traseelor și 
frecvenței de circulație şi după 
corelarea cu Planul de Mobilitate, 
sistemul de transport chitilean va 
asigura legăturile cu staţia 

Străulești și Bazilescu, de pe 
magistrala de metrou şi cu 
nodurile de transport către centrul 

Având în vedere poluarea gravă a 
mediului în urmă incendiilor 
declanșate la gropile de gunoi, 
Poliția Locală a fost însărcinată să 
supravegheze depozitele de 
deșeuri aflate în circumscripția 
teritorială Chitila pentru 
prevenirea declanșării unor 
incendii. Astfel, polițiștii locali din 
cadrul compartimentului inspecție 
au dreptul să constate contravenții 
și să aplice sancțiuni pentru 
încălcarea normelor legale 

specifice realizării atribuțiilor 
stabilite în sarcina autorităților 
administrației publice locale.
Aducem în atenția persoanelor 
fizice și juridice faptul că, sunt 
contravenții și se sancționează cu 
amendă de la 3.000 la 6.000 lei, 
pentru persoane fizice și de la 
25.000 la 50.000 lei, pentru 
persoane juridice, încălcarea 
următoarelor prevederi legale: 
 - obligațiile persoanelor juridice 
de a realiza sisteme de 

Știri

Între 5 și 23 martie se desfășoară prima etapă a înscrierilor în clasa pregătitoare 
Prima etapă a înscrierilor la clasa pregătitoare 
2018 începe pe data de 5 martie și se încheie 
pe 23 martie. La clasa pregatitoare sunt 
obligatoriu înscriși copiii care împlinesc 6 ani 
până pe 31 august 2018, inclusiv, iar cei care 
împlinesc 6 ani între 1 septembrie și 31 
decembrie 2018 pot fi înscriși, cu condiția să 

dea un test de evaluare psihosomatică. 
Cererea-tip de înscriere la clasa pregătitoare 
se poate completa la secretariatul școlii. 
Părinţii depun și o copie a actului de 
identitate propriu şi o copie a certificatului de 
naştere al copilului, iar dacă s-a făcut 
evaluarea dezvoltării psihosomatice, vor 

depune şi o copie a rezultatului acesteia. Apoi, 
la 30 martie vor fi afișate listele cu copiii 
înmatriculați, numărul de locuri rămase libere 
și lista copiilor neînscriși după prima etapă, 
iar între 12-18 aprilie, se depun cererile de 
înscriere pentru locurile rămase libere și în 23 
aprilie se vor afișa listele finale.

automonitorizare și de a raporta 
autorității de protecție a mediului 
rezultatele automonitorizării și/sau 
alte date solicitate, precum și 
accidentele și incidentele care pot 
conduce la pericole de accidente; 
 - obligațiile persoanelor juridice de 
a ține evidența strictă a 
substanțelor și preparatelor 
periculoase și de a furniza datele 
cerute de autoritatea pentru 
protecția mediului; 
 - obligația proprietarilor și 

deținătorilor de terenuri cu titlu 
sau fără titlu, de a întreține 
perdelele forestiere și aliniamentele 
de protecție, spațiile verzi, 
parcurile, gardurile vii
- obligația proprietarilor și 
deținătorilor de terenuri cu titlu 
sau fără titlu, de a lua măsuri de 
salubrizare a terenurilor neocupate 
productiv sau funcțional, în special 
a celor situate de-a lungul căilor de 
comunicație rutiere, feroviare și de 
navigație.

Capitalei, către oraşele din jur - pe 
relația Mogoșoaia-Buftea - şi către 
Aeroportul Internaţional „Henri 
Coandă”.

30 de minute și peste 10 stații 
Dezvoltarea unui sistem de 
transport public propriu - un proiect 
așteptat și aflat, fără îndoială, în top 
zece investiţii edilitare în Chitila - va 
reprezenta un proces continuu, va 
asigura deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor orașului 
Chitila către obiective de interes 
local şi va însemna încă un pas 
către modernizarea şi schimbarea 
oraşului şi chiar a modului de 
relaţionare a oamenilor, a celui de 
petrecere a timpului liber, a 
interacţiunii între zone şi între 
locuitori. Traseele proiectate pentru 
liniile de transport intern sunt 
circulare, cu puncte de îmbarcare 
plecare-sosire din centru, de la 

complexul Residence şi magazinul 
Lidl și cu un număr suficient de 
stații pe traseu. Primul traseu - 
căruia i-au fost fixate și stațiile, 
urmând ca ele să fie corelate și 
implementate în teren - va deservi 
zona de la Parcul Dendrologic către 
strada Păcii, apoi pe Troiţei, cu 
trecere prin Cartierul de Tineret și 
întoarcere pe strada Islaz și pe la 

Lac de Nuferi. Acesta va fi urmat de 
un al doilea traseu către Șoseaua 
de centură, apoi pe strada 
Cartierului, pe lângă UM, pe 
Drumul Vechi al Rudeniului până la 
Integra, cu acces către zona 
platformelor industriale, apoi la 

Nicolae Bălcescu şi la Cartierul 
Tineret 3, cu retur pe la Gara 
Chitila. Deocamdată intervalul de 
succedare a autobuzelor a fost 
propus la 30 de minute pe timpul 
zilei (fără transport de noapte), 
urmând ca în funcție de gradul de 
încărcare și de accesibilitate al 

sistemului de transport intern, 
intervalul să fie micșorat în orele de 
vârf. Autoritățile sunt în acest 
moment în procedură de selecție 
pentru mijloacele de transport, 
urmând să fie decise efectivul 
parcului circulant și sistemul de 
întreținere și speră ca noul serviciu 
să devină operațional în cel mai 
scurt timp.

POLIŢIA LOCALĂ CHITILA - Competențe sporite 



Continuăm investiţiile în dezvoltare
Cea mai importantă ședință a Consiliului Local Chitila, la fiecare 
început de an, este ședința de aprobare a bugetului local, care 
structurează cheltuielile și investițiile ce vor fi făcute în acest an.
Dragii mei,

Așa după cum ați văzut și 
până acum, important 
pentru noi ca administrație 
publică este să repartizăm 
eficient resursele pe care le 
avem şi să încercăm să le 
valorificăm la maximum, 
pentru a asigura buna 
funcționare a întregii 
infrastructuri a orașului, dar 
și pentru a menține evoluția 
în bine a orașului nostru, 
care să rămână în 
continuare un model de 
dezvoltare pentru regiune. 
Aici trebuie desigur 
prevăzute sumele necesare 
pentru a acoperi toate 
capitolele care să garanteze 
funcţionarea în condiţii cât 
mai bune a acestui 
organism complex care este 
oraşul nostru. De la 
cheltuielile de funcționare 
ale tuturor instituțiilor 
publice, cheltuielile cu 
energia, cu încălzirea, 
cheltuielile pentru școli și 
grădinițe, până la cele 
pentru salubritatea orașului, 
pentru pază și pentru 
siguranța cetățenilor, 
iluminatul public, curățenie, 
sterilizarea câinilor și 
întreținerea spațiilor verzi și 
încă multe, multe altele. Pe 
lângă acestea trebuie 
prevăzute și sumele pentru 
investiții. Investiții care nu 
sunt puține și unde 
finanțările noastre sunt 
destul de importante, la fel 
cum sunt și cofinanțările 
destul de consistente, către 
proiectele unde avem și 
finanțare de la bugetul 
național sau european.
Pentru că îmi doresc o 
administraţie publică cât mai 
transparentă, deschisă către 
cetăţeni, aş vrea să vă spun 
că am avut mari dificultăți 
pentru a structura un buget 

care să ne permită să ne 
atingem în mare măsură 
toate obiectivele, din cauza 
faptului că guvernul, prin 
Legea bugetului, a diminuat 
serios veniturile locale - 
avem un deficit de 2 
milioane de lei față de anul 
trecut - și care, o parte, 
veneau din impozitul pe 
profit de la societățile de pe 
raza orașului, astfel că a 
trebuit să facem față acestei 
provocări și să încercăm să 
ne structurăm pe un buget 
mai mic. Avem, astfel, 
investițiile în cofinanțare cu 
guvernul pe Programul 
Național de Dezvoltare 
Locală (PNDL) ceea ce 
înseamnă: o nouă grădiniță, 
o creșă construită de la 
zero, modernizarea de la 
Școala nr. 1 cu construcție 
etajată și dotări moderne, 
modernizările de la Școala 
Rudeni și Școala Ion 
Olteanu, alimentarea cu apă 
și canalizare în Cartierul 3 
Tineret și pe strada 
Bradului, ultima de pe 
drumul de centură dintre 
Chitila și Mogoșoaia. Avem 
apoi proiectele cu finanțare 
europeană, dintre care două 
au trecut de faza de 
eligibilitate: Parcul Valea 
Mangului - parc natural care 
va fi o realizare importantă 
pentru comunitate, căci vom 
avea încă un areal verde de 
6,5 hectare, total 
modernizat și cu multe 
facilități pentru recreere și 
timp liber. Avem apoi 
proiectul de reabilitare 
termică pentru 10 blocuri, 
trecut de faza de eligibilitate 
și unde trebuie să susținem 
cofinanțări destul de 
importante. Să nu uităm că 
am depus și proiectul pentru 
o nouă școală ultramodernă 
unde suntem în faza de 
verificare a documentației și 

sper să obținem finanțare cu 
toate că aici banii sunt 
foarte puțini: sunt alocate 12 
milioane de euro pentru 
toată regiunea București-
Ilfov și doar proiectul nostru 
înseamnă 7 milioane de 
euro. Dar sperăm să 
câștigăm competiția cu 
celelalte proiecte și să 
găsim fianțare.
În afara proiectelor în 
cofinanțare, avem și 
proiectele primăriei, care 
înseamnă Centrul Medical 
pe care vrem să îl facem în 
clădirea fostei cantine și 
unde suntem într-o fază 
avansată de elaborare a 
studiului de fezabilitate și 
încercăm să stabilim sursele 
de finanțare: din fonduri 
proprii sau în completare cu 
PNDL pe componenta CNI a 
Ministerului Dezvoltării care 
ar putea finanța acest gen 
de proiecte destinate 
sănătății. Avem, de 
asemenea, în plan 
modernizarea străzii Păcii, 
care să devină axul central 
al orașului și să fie un model 
de cum ar trebui să arate 
toate străzile Chitilei și vrem 
ca anul acesta să 
sistematizăm strada, din 
șoseaua Națională până la 
gară, acolo unde au fost de-
a lungul vremii tot felul de 
intervenții ce impun o 
reabilitare masivă. Vrem ca 
acolo să ducem în subteran 
toate cablurile electrice 
(suntem în discuții avansate 
cu Electrica pentru 
aceasta), iar dacă reușim, 
vrem să transplantăm și 
arborii din aliniament - să-i 
înlocuim cu unii din specii 
mai înalte, căci ei sunt 
foarte joși din cauza 
rețelelor electrice - să lățim 
în acest fel trotuarele și să 
schimbăm materialele de 
structură cu altele mai bune.

Ne gândim și la investiții în 
infrastructura de transport: 
vrem să cumpărăm o 
autocisternă cu perie 
pentru curățenia străzilor 
ca să nu mai plătim 
închirierea unui astfel de 
utilaj și să scădem, astfel, 
costurile cu mentenanța 
spațiilor publice din oraș. 
Am promis, de asemenea, 
că vom iniția un transport 
public intern pe care îl vom 
realiza în prima fază cu 
două microbuze pe zona 
de nord a orașului, către 
zonele rezidențiale 
dezvoltate acolo, penru a-i 
ajuta pe oameni să ajungă 
mai ușor către zona 
centrală și către liniile de 
transport RATB. Vom 
finaliza sala de sport și 
vrem ca în luna mai 
aceasta să fie gata și avem 
gata de semnat 
documentele cu CNI pentru 
modernizarea Casei de 
Cultură, unde sper ca ei să 
facă licitația și să 
pornească lucrările, ca să 
fie gata până la finalul lui 
2018.
Avem apoi proiectul pentru 
blocul de 34 de 
apartamente cu ANL-ul, 
care sper să fie gata până 

la finalul anului, dar nu pot 
spune exact până ce nu 
vor lua autorizația de 
construcție și vor începe 
lucrările și sper să 
închidem și actualizarea 
Planului Urbanistic General 
(unde doar avizarea de 
mediu durează 90 de zile), 
care înseamnă regândirea 
zonelor de rezidențial și 
dezvoltare industrială și 
logistică, cu alte înălțimi pe 
aceste zone și cu un front 
mai larg - de P plus 4 - la 
șoseaua Banatului. Chitila 
are un drum trasat de oraș 
și trebuie să arate ca un 
oraș modern, european, 
deschis, accesorizat, sigur, 
să aibă seviciile structurate 
la nivel european și toate 
acestea să crească 
constant și continuu 
calitatea vieții în orașul 
nostru.
Despre toate acestea 
aştept să îmi transmiteţi 
părerile, preocupările şi 
problemele voastre, direct 
pe adresa de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele din 
fiecare marţi.

Cu drag, 
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Transportul public intern 
Cât de curând, locuitorii Chitilei vor avea propriul sistem de 
transport intern, la această oră fiind finalizate studiile de impact și 
demarate procedurile de aplicare pentru un prim traseu circular.

Proiectul Primăriei Chitila este un 
proiect propriu, independent, 
realizat integral de administrația 
publică, însă este gândit în 
perspectivă, fiind corelat și cu 
Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă (PMUD), care își propune 
să realizeze, pentru toată zona 
metropolitană din Ilfov, formată din 
8 orașe și 32 comune, un sistem 
de transport eficient, integrat, 
durabil și sigur. De altfel, corelarea 
cu Planul de Mobilitate este o 
condiţie obligatorie pentru 
accesarea de fonduri europene, 
până în 2020, prin Programul 
Operațional Regional şi Programul 
Operaţional Infrastructură Mare. 
Conform PMUD, până în 2030, în 
regiunea București-Ilfov se vor 
investi 3,5 miliarde de euro de la 
bugetul de stat și din fonduri 
europene pentru proiectele 
dezvoltate de autoritățile locale 
pentru transportul public de 
suprafață și managementul 
traficului. Pentru legăturile Chitilei 
cu liniile de metrou, PMUD a 
prevăzut patru trasee. Două din 
Militari-Păcii prin Iuliu Maniu, 
Roşu, Chiajna, Dragomireşti, cu 
capătul la Primăria Chitila, 
respectiv prin Rudeni până la 
Căminul Cultural, şi două trasee 
de la metrou Parc Bazilescu: unul 

pe la UTREC, Romceram, Lidl, 
apoi pe la Parcul Dendrologic prin 
Mogoşoaia până în Otopeni, cu 
legătură directă la Aeroportul 
Internaţional Henri Coandă şi unul 
până la Buftea, cu capătul la 
Penny Market. După punerea sa 
în stare operaţională, sistemul de 
transport public chitilean va fi unul 
dintre cele mai importante proiecte 
destinate modernizării oraşului 
realizate de administraţia publică 
locală, căci va asigura deplasarea 
în condiții de siguranță a 
locuitorilor orașului Chitila către 
obiective de interes şi culturale, 
către zona comercială şi cea 
industrială și către locurile de 
muncă. În plus, într-o a doua fază 
de extindere a traseelor și 
frecvenței de circulație şi după 
corelarea cu Planul de Mobilitate, 
sistemul de transport chitilean va 
asigura legăturile cu staţia 

Străulești și Bazilescu, de pe 
magistrala de metrou şi cu 
nodurile de transport către centrul 

Având în vedere poluarea gravă a 
mediului în urmă incendiilor 
declanșate la gropile de gunoi, 
Poliția Locală a fost însărcinată să 
supravegheze depozitele de 
deșeuri aflate în circumscripția 
teritorială Chitila pentru 
prevenirea declanșării unor 
incendii. Astfel, polițiștii locali din 
cadrul compartimentului inspecție 
au dreptul să constate contravenții 
și să aplice sancțiuni pentru 
încălcarea normelor legale 

specifice realizării atribuțiilor 
stabilite în sarcina autorităților 
administrației publice locale.
Aducem în atenția persoanelor 
fizice și juridice faptul că, sunt 
contravenții și se sancționează cu 
amendă de la 3.000 la 6.000 lei, 
pentru persoane fizice și de la 
25.000 la 50.000 lei, pentru 
persoane juridice, încălcarea 
următoarelor prevederi legale: 
 - obligațiile persoanelor juridice 
de a realiza sisteme de 

Știri

Între 5 și 23 martie se desfășoară prima etapă a înscrierilor în clasa pregătitoare 
Prima etapă a înscrierilor la clasa pregătitoare 
2018 începe pe data de 5 martie și se încheie 
pe 23 martie. La clasa pregatitoare sunt 
obligatoriu înscriși copiii care împlinesc 6 ani 
până pe 31 august 2018, inclusiv, iar cei care 
împlinesc 6 ani între 1 septembrie și 31 
decembrie 2018 pot fi înscriși, cu condiția să 

dea un test de evaluare psihosomatică. 
Cererea-tip de înscriere la clasa pregătitoare 
se poate completa la secretariatul școlii. 
Părinţii depun și o copie a actului de 
identitate propriu şi o copie a certificatului de 
naştere al copilului, iar dacă s-a făcut 
evaluarea dezvoltării psihosomatice, vor 

depune şi o copie a rezultatului acesteia. Apoi, 
la 30 martie vor fi afișate listele cu copiii 
înmatriculați, numărul de locuri rămase libere 
și lista copiilor neînscriși după prima etapă, 
iar între 12-18 aprilie, se depun cererile de 
înscriere pentru locurile rămase libere și în 23 
aprilie se vor afișa listele finale.

automonitorizare și de a raporta 
autorității de protecție a mediului 
rezultatele automonitorizării și/sau 
alte date solicitate, precum și 
accidentele și incidentele care pot 
conduce la pericole de accidente; 
 - obligațiile persoanelor juridice de 
a ține evidența strictă a 
substanțelor și preparatelor 
periculoase și de a furniza datele 
cerute de autoritatea pentru 
protecția mediului; 
 - obligația proprietarilor și 

deținătorilor de terenuri cu titlu 
sau fără titlu, de a întreține 
perdelele forestiere și aliniamentele 
de protecție, spațiile verzi, 
parcurile, gardurile vii
- obligația proprietarilor și 
deținătorilor de terenuri cu titlu 
sau fără titlu, de a lua măsuri de 
salubrizare a terenurilor neocupate 
productiv sau funcțional, în special 
a celor situate de-a lungul căilor de 
comunicație rutiere, feroviare și de 
navigație.

Capitalei, către oraşele din jur - pe 
relația Mogoșoaia-Buftea - şi către 
Aeroportul Internaţional „Henri 
Coandă”.

30 de minute și peste 10 stații 
Dezvoltarea unui sistem de 
transport public propriu - un proiect 
așteptat și aflat, fără îndoială, în top 
zece investiţii edilitare în Chitila - va 
reprezenta un proces continuu, va 
asigura deplasarea în condiții de 
siguranță a locuitorilor orașului 
Chitila către obiective de interes 
local şi va însemna încă un pas 
către modernizarea şi schimbarea 
oraşului şi chiar a modului de 
relaţionare a oamenilor, a celui de 
petrecere a timpului liber, a 
interacţiunii între zone şi între 
locuitori. Traseele proiectate pentru 
liniile de transport intern sunt 
circulare, cu puncte de îmbarcare 
plecare-sosire din centru, de la 

complexul Residence şi magazinul 
Lidl și cu un număr suficient de 
stații pe traseu. Primul traseu - 
căruia i-au fost fixate și stațiile, 
urmând ca ele să fie corelate și 
implementate în teren - va deservi 
zona de la Parcul Dendrologic către 
strada Păcii, apoi pe Troiţei, cu 
trecere prin Cartierul de Tineret și 
întoarcere pe strada Islaz și pe la 

Lac de Nuferi. Acesta va fi urmat de 
un al doilea traseu către Șoseaua 
de centură, apoi pe strada 
Cartierului, pe lângă UM, pe 
Drumul Vechi al Rudeniului până la 
Integra, cu acces către zona 
platformelor industriale, apoi la 

Nicolae Bălcescu şi la Cartierul 
Tineret 3, cu retur pe la Gara 
Chitila. Deocamdată intervalul de 
succedare a autobuzelor a fost 
propus la 30 de minute pe timpul 
zilei (fără transport de noapte), 
urmând ca în funcție de gradul de 
încărcare și de accesibilitate al 

sistemului de transport intern, 
intervalul să fie micșorat în orele de 
vârf. Autoritățile sunt în acest 
moment în procedură de selecție 
pentru mijloacele de transport, 
urmând să fie decise efectivul 
parcului circulant și sistemul de 
întreținere și speră ca noul serviciu 
să devină operațional în cel mai 
scurt timp.

POLIŢIA LOCALĂ CHITILA - Competențe sporite 



de consecvență a 
pacienților, medicilor și 
autorităților sanitare în a 
aplica tot ce este necesar în 
direcția prevenției. 
Principalele două categorii 
de boli cardiovasculare 
fatale sunt infarctul acut de 
miocard și accidentele 
vasculare cerebrale. În 
majoritatea cazurilor, 
accidentele apar când se 
formează un cheag de 
sânge pe o placă grăsoasă, 
de aterom, din interiorul 
vaselor inimii sau ale 
creierului. Doar o mică parte 
din accidentele vasculare 
cerebrale au alt mecanism, 
anume hemoragiile 
cerebrale datorate, de 
obicei, hipertensiunii 
arteriale netratate. De ce 
apar plăcile de aterom? 
Deoarece colesterolul din 
sânge se încrustează în 
peretele vascular. Aceasta 
se întâmplă, pe de o parte 
când colesterolul este 
crescut în sânge, dar pe de 
altă parte și când un 
colesterol în cantitate 
normală este „împins” în 
pereții vasculari de așa 
numiții factori de risc. Cei 
mai importanți factori de risc 
sunt hipertensiunea 
arterială, diabetul zaharat, 
fumatul și obezitatea. Mai 
există mulți alți factori de 
risc, mai greu de cuantificat, 
dar la fel de periculoși, ca de 

exemplu lipsa de mișcare 
sau stressul zilnic. 
Hipertensiunea arterială 
poate fi stăpânită. Noi, 
medicii, o numim „ucigaș 
tăcut”, deoarece, chiar la 
valori mari, nu dă simptome. 
Durerea de cap sau 
amețelile apar la valori mult 
peste 200 mm Hg maxima. 
Noi spunem că 
hipertensiunea arterială 
trebuie tratată cu inteligența, 
nu cu simțurile. Tabletele 
care pot fi luate sunt foarte 
numeroase și medicul 
găsește, fără îndoială, acea 
tabletă sau grup de tablete 
care mențin tensiunea sub 
limita periculoasă, fără a 
provoca efecte nedorite. 
Limita sub care trebuie 
scăzută tensiunea este 
discutată de medici, dar o 
tensiune sub 140 cu 90 mm 
Hg pare rezonabilă.
Apoi, diabetul zaharat 
trebuie tratat cu răbdare, 
căci limita de 6% sub care 
trebuie scăzut principalul 
indicator – hemoglobina 
glicozilată – poate fi atinsă 
prin multe metode. 
Obezitatea și lipsa de 
mișcare sunt doi factori de 
risc care merg mână în 
mână. Mușchii în mișcare 
anihilează în sânge unele 
substanțe agresive pe care 
nici ficatul nu le poate 
detoxifia. Iar grăsimea în 
exces din obezitate 

eliberează substanțe 
corozive pe vase, care sunt 
reduse prin scăderea în 
greutate. Mulți bolnavi nu 
reușesc să slăbească, deși 
fac eforturi mari, în special 
de a găsi un regim eficient 
de slăbire. Toate regimurile 
recomandate de medici sau 
de literatura medicală 
accesibilă, dar serioasă, au 
avantaje, dar pot fi uneori 
urmate cu greu. Eu sugerez 
o metodă simplă: pentru a 
mânca puțin trebuie să 
mâncați încet. Dacă 
mestecăm fiecare 
îmbucătură până își pierde 
gustul, după trei-patru 
înghțituri nu vom mai simți 
nevoia uneia noi, ne vom 
opri și, astfel, vom mânca 
puțin. Fără a ne chinui prea 
mult în a găsi doar 
alimentele „corecte” pentru 
un regim sănătos. În 
concluzie, dacă mâncăm 
puțin, dacă facem o 
plimbare pe zi în ritm ceva 
mai vioi, dacă ascultăm cu 
perseverență medicul în a 
trata hipertensiunea 
arterială, diabetul sau 
colesterolul crescut și dacă 
nu fumăm, riscul de a face 
un accident cardiovascular 
scade extraordinar de mult. 
S-a calculat că în Europa, 
deci și în România, durata 
de viață poate fi crescută în 
acest fel cu până la opt-zece 
ani”.

Accidentul cardiovascular 
poate fi prevenit

Profesorul Mircea Cinteză de la Spitalul Universitar de Urgență 
București, unul dintre cei mai cunoscuți cardiologi din România  
este un medic dedicat vindecării, cu o carte de vizită impresionantă.

Prof. dr. Mircea Cinteză 
este membru titular al 
Academiei de Știinte 
Medicale, al patru societăți 
științifice internaționale, 
inclusiv al Societății 
Internaționale de 
Ultrasonografie 
Cardiovasculară și al 
Societății Britanice de 
Ecocardiografie, membru în 
Boardul Internațional al 
„Vienna School of Clinical 
Research”, secretar, apoi 
vicepreședinte al Societății 
Române de Cardiologie. În 
activitatea sa publică a fost 
președinte al Colegiului 
Medicilor din România, 
ministru al Sănătății, 
senator și a fost distins cu 
Premiul Național de 
Cercetare Științifică 
Medicală „Victor Babeș” al 
Academiei Române, iar în 
2011 a primit Ordinul 
Cultural, grad Cavaler. În 
urmă cu câțiva ani a 
realizat și coordonat 
„Studiul Naţional 
Transversal Cardio-Zone”, 
o lucrare ce a stârnit vâlvă 
și a făcut școală, fiind 
primul și cel mai serios 
semnal de alarmă tras de 
un medic român cu privire 
la situația bolilor de inimă 
în România.
Bolile cardiovasculare sunt 

responsabile de cele mai 
multe decese (peste 60%) 
atât la nivel global, cât și în 
țara noastră. Care sunt 
adevăratele cauze ale 
acestui flagel? Din ce 
perspectivă trebuie tratați 
pacienții cu boli de inimă? 
Am pus aceste întrebări 
profesorului Cinteză, iar 
răspunsurile sale au adus o 
concluzie încurajatoare: 
accidentul cardiovascular 
poate fi prevenit. „Bolile 
cardiovasculare constituie 
principala cauză de moarte 
pentru toate populațiile 
lumii. Există însă câteva 
zone unde bolile 
infecțioase sau conflictele 
armate sunt încă puternice 
și atunci bolile 
cardiovasculare rămân pe 
un loc secund. Dar în zone 
ca Europa, America de 
Nord, Australia, Japonia, 
China sau majoritatea 
Americii de Sud, decesele 
cardiovasculare sunt pe 
locul întâi. România, din 
păcate, nu numai că face 
parte din țările cu risc mare 
cardiovascular, dar cifrele 
arată că, în Europa, se 
găsește în una dintre cele 
mai proaste poziții din 
acest punct de vedere. De 
ce se întâmplă aceasta? 
Explicația vine de la lipsa 

„Orașul și casa visurilor mele”
Radu Boroianu este o personalitate distinctă în societatea 
românească, recunoscută intern și internațional, iar cu puține zile 
în urmă i s-a conferit titlul de Cetăţean de Onoare al oraşului Chitila

Poveste de succes Interviu

verticalitate care nu este 
bazată pe false criterii 
morale. Așa e construcția lui. 
Și, în plus, este un gospodar 
extraordinar, care a reușit să 
transforme total orașul și 
asta fără avantajele pe care 
le aveau alte zone limitrofe 
Capitalei: fără aeroport sau 
zone industriale uriașe. 
Sigur, nu știam la vremea 
aceea că cetățenii îl vor 
urma atâtea mandate, însă 
s-a dovedit că este un om 
pe care te poți bizui, care nu 
a promis nimic fără 
acoperire și care și-a gândit 
foarte bine proiectele și le-a 
pus în aplicare (deși nu a 
prea fost ajutat) și îmi 
doresc să rămână să 
conducă cât de multă vreme 
Chitila. 

Deci nu regretați pasul 
făcut? 
Nici o clipă. De altfel, vă 
mărturisesc un vis al meu, o 
dorință pe care aș vrea să o 
văd realizată, căci cu mine 
se stinge atât adevărata 
familie a Boroienilor, cât și 
ramura Burilenilor din care 
era mama. Iar visul pe care 
mi-ar face plăcere să-l 
împlinesc este ca, dacă vom 
reuși să ne descurcăm 
material, să pot face în așa 
fel încât să ofer casa 
aceasta - construită pas cu 
pas de mine, cu sufletul și 
cu ideile mele și care este 
aproape un muzeu de artă - 
ca donație orașului Chitila, 
pentru a deveni un spațiu 
cultural deschis comunității, 
un memorial, poate, al 
familiei Boroianu. 

Ați ieșit complet și total 
din politică, dar ați 
acceptat să fiți 
vicepreședinte al 
Convenției Naționale 
pentru Modernizarea 
României. Este o 
contradicție aici?
Niciuna. Alăturarea mea 
acestei Convenții s-a făcut 
fiindcă eu cred că CNMR-ul 
confirmă preocuparea 
pentru dezvoltarea societății 
românești prin 
redescoperirea valorilor sale 
identitare. Foarte multe 
forme de organizare, de la 
sindicate până la asociații și 

la ce mai vreți, sau până la  
mari personalități ale vieții 
civile românești, s-au simțit 
tentate de a intra în acestă 
Convenție. M-am înscris și 
eu și am avut, recunosc, 
bucuria să văd că tot ce am 
făcut eu în viață este 
recunoscut și sunt acum 
unul din vicepreședinți. 
Cultura reprezintă unul din 
elementele de bază ale 
identității naționale și CNMR 
va contribui la realizarea și 
implementarea unui plan de 
măsuri pentru aducerea 
elementului cultural în 
atenția tuturor generațiilor de 
români indiferent de vârstă. 
Ceea ce mi s-a părut 
extraordinar a fost că este 
una dintre puținele, foarte 
rarele coalizări exclusive ale 
societății civile și are, deși 
pare un paradox, o anume 
formă de agresivitate bine 
temperată și bine construită, 
prin care amendează 
întotdeauna excesele, 
indiferent de unde vin ele.

Are CNMR proiecte pentru 
anul Centenarului? 
Avem, dar nu aș vrea să le 
dezvălui acum, prefer să o 
facem într-un cadru 
organizat. Vom profita, sper, 
de faptul că Ministerul 
Culturii are un nou ministru, 
un om care a reușit și în 
cariera profesională și în 
toate proiectele constructive 
pe care le-a făcut. Deci 
avem încredere în George 
Ivașcu - care de altfel este și 
el membru al CNMR - și 

vom încerca să-i stăm alături 
cu proiecte și chiar cu 
înfăptuiri. Mai ales că este 
un triplu eveniment care se 
desfășoară, așa cum am 
atras atenția de multă 
vreme, pe parcursul a trei 
ani de zile și pentru care noi 
ar fi trebuit să facem 
manifestări profunde 
pregătitoare încă de acum 
doi ani. 

Cum găsește un aristocrat 
al culturii spațiul cultural 
chitilean? 
Este frumoasă și 
promițătoare viața culturală 
din Chitila. Există Film 
Fest-ul care este un 
eveniment singular și 
spectaculos și sunt multe 
manifestări unde am 
remarcat participarea multor 
intelectuali, există clar o 
preocupare continuă, o 
aplecare către fenomenul 
cultural. Există apoi acel 
proiect al centrului cultural 
din Chitila, al unei săli de 
spectacole de nivel 
european care va da o 
amploare deosebită 
fenomenului cultural 
chitilean. noțiunea mea de 
cultură este acoperitoare 
pentru tot ceea ce înseamnă 
ieșit din comun, creativ, în 
toate domeniile de activitate, 
nu doar în privința artelor 
vizuale. Vedeți, aristocrația 
adevărată e o aristocrație a 
spiritului, iar în epoca pe 
care-o trăim se cere să fie și 
o aristocrație a spiritului pus 
în practică. 

Ultimul descendent a două 
ramuri din vechile familii 
românești Boroianu și 
Burileanu, Radu Boroianu 
este de mai bine de un 
deceniu unul dintre 
locuitorii de seamă ai 
Chitilei și mărtuisește că 
aici este orașul și casa 
visurilor sale. Om de 
cultură și diplomat, 
francofon și fost politician 
liberal de referință, Radu 
Boroianu - care a renunțat 
complet la orice implicare 
politică - este absolvent de 
regie al IATC și are și studii 
de psiho-sociologie, este 
membru al UNITER din 
1990 și are în urmă o 
carieră strălucită; secretar 
de stat în Ministerul 
Culturii, senator, ministru 
delegat și ambasador în 
Elveția, Cavaler al Legiunii 
de Onoare și distins cu 
Ordinul Național „Pentru 
Merit” în grad de 
Comandor, iar de curând a 
fost ales vicepreședinte al 
Coaliției Naționale pentru 
Modernizarea României. 
Am reușit să îl provocăm la 
un dialog și la câteva 
mărturisiri despre cum a 
devenit locuitor la Chitilei, 
ce înseamnă pentru el 
orașul și cum vede viitorul 
acestuia, pe distinsul om 
de cultură care rămâne un 
senior autentic, descendent 
al unor vechi familii 
românești.

De ce ați ales să locuiți în 
Chitila domnule 
Boroianu? 
Nu, nu este vorba că nu aș 
fi dintotdeauna și întrutotul 
mare amator de București, 
dar mi-a plăcut și mi-am 
dorit să trăiesc dacă se 
poate la aer ceva mai curat 
și cu mai mult spațiu în jur, 
deși soția mea nu a vrut 
inițial să se mute din 
Capitală. La Chitila am 
ajuns dintr-un hazard 
dublat de cunoaștere: am 
găsit cu preț foarte bun un 
teren aproape de pădure și 
de apă, ceea ce visam și 
îmi doream eu, și apoi a 
intervenit și factorul uman. 
Pe vremea aceea făceam 
încă politică, eram în PNL, 
eram vicepreședinte, 
răspundeam de Ilfov și am 
participat la prima 
campanie electorală a 
foarte tânărului pe atunci 
Emilian Oprea, care a 
devenit și a rămas primarul 
orașului. Am fost profund 
impresionat de el și de 
ceea ce gândește el pentru 
orașul acesta și am avut 
încredre că localitatea va 
urma un drum bun și 
ascendent. Și s-a dovedit, 
iată, că nu greșeam. 

Este un om deosebit sau 
un primar deosebit? 
Este un om foarte special 
Emil Oprea: are un soi 
anume de corectitudine, o 



de consecvență a 
pacienților, medicilor și 
autorităților sanitare în a 
aplica tot ce este necesar în 
direcția prevenției. 
Principalele două categorii 
de boli cardiovasculare 
fatale sunt infarctul acut de 
miocard și accidentele 
vasculare cerebrale. În 
majoritatea cazurilor, 
accidentele apar când se 
formează un cheag de 
sânge pe o placă grăsoasă, 
de aterom, din interiorul 
vaselor inimii sau ale 
creierului. Doar o mică parte 
din accidentele vasculare 
cerebrale au alt mecanism, 
anume hemoragiile 
cerebrale datorate, de 
obicei, hipertensiunii 
arteriale netratate. De ce 
apar plăcile de aterom? 
Deoarece colesterolul din 
sânge se încrustează în 
peretele vascular. Aceasta 
se întâmplă, pe de o parte 
când colesterolul este 
crescut în sânge, dar pe de 
altă parte și când un 
colesterol în cantitate 
normală este „împins” în 
pereții vasculari de așa 
numiții factori de risc. Cei 
mai importanți factori de risc 
sunt hipertensiunea 
arterială, diabetul zaharat, 
fumatul și obezitatea. Mai 
există mulți alți factori de 
risc, mai greu de cuantificat, 
dar la fel de periculoși, ca de 

exemplu lipsa de mișcare 
sau stressul zilnic. 
Hipertensiunea arterială 
poate fi stăpânită. Noi, 
medicii, o numim „ucigaș 
tăcut”, deoarece, chiar la 
valori mari, nu dă simptome. 
Durerea de cap sau 
amețelile apar la valori mult 
peste 200 mm Hg maxima. 
Noi spunem că 
hipertensiunea arterială 
trebuie tratată cu inteligența, 
nu cu simțurile. Tabletele 
care pot fi luate sunt foarte 
numeroase și medicul 
găsește, fără îndoială, acea 
tabletă sau grup de tablete 
care mențin tensiunea sub 
limita periculoasă, fără a 
provoca efecte nedorite. 
Limita sub care trebuie 
scăzută tensiunea este 
discutată de medici, dar o 
tensiune sub 140 cu 90 mm 
Hg pare rezonabilă.
Apoi, diabetul zaharat 
trebuie tratat cu răbdare, 
căci limita de 6% sub care 
trebuie scăzut principalul 
indicator – hemoglobina 
glicozilată – poate fi atinsă 
prin multe metode. 
Obezitatea și lipsa de 
mișcare sunt doi factori de 
risc care merg mână în 
mână. Mușchii în mișcare 
anihilează în sânge unele 
substanțe agresive pe care 
nici ficatul nu le poate 
detoxifia. Iar grăsimea în 
exces din obezitate 

eliberează substanțe 
corozive pe vase, care sunt 
reduse prin scăderea în 
greutate. Mulți bolnavi nu 
reușesc să slăbească, deși 
fac eforturi mari, în special 
de a găsi un regim eficient 
de slăbire. Toate regimurile 
recomandate de medici sau 
de literatura medicală 
accesibilă, dar serioasă, au 
avantaje, dar pot fi uneori 
urmate cu greu. Eu sugerez 
o metodă simplă: pentru a 
mânca puțin trebuie să 
mâncați încet. Dacă 
mestecăm fiecare 
îmbucătură până își pierde 
gustul, după trei-patru 
înghțituri nu vom mai simți 
nevoia uneia noi, ne vom 
opri și, astfel, vom mânca 
puțin. Fără a ne chinui prea 
mult în a găsi doar 
alimentele „corecte” pentru 
un regim sănătos. În 
concluzie, dacă mâncăm 
puțin, dacă facem o 
plimbare pe zi în ritm ceva 
mai vioi, dacă ascultăm cu 
perseverență medicul în a 
trata hipertensiunea 
arterială, diabetul sau 
colesterolul crescut și dacă 
nu fumăm, riscul de a face 
un accident cardiovascular 
scade extraordinar de mult. 
S-a calculat că în Europa, 
deci și în România, durata 
de viață poate fi crescută în 
acest fel cu până la opt-zece 
ani”.

Accidentul cardiovascular 
poate fi prevenit

Profesorul Mircea Cinteză de la Spitalul Universitar de Urgență 
București, unul dintre cei mai cunoscuți cardiologi din România  
este un medic dedicat vindecării, cu o carte de vizită impresionantă.

Prof. dr. Mircea Cinteză 
este membru titular al 
Academiei de Știinte 
Medicale, al patru societăți 
științifice internaționale, 
inclusiv al Societății 
Internaționale de 
Ultrasonografie 
Cardiovasculară și al 
Societății Britanice de 
Ecocardiografie, membru în 
Boardul Internațional al 
„Vienna School of Clinical 
Research”, secretar, apoi 
vicepreședinte al Societății 
Române de Cardiologie. În 
activitatea sa publică a fost 
președinte al Colegiului 
Medicilor din România, 
ministru al Sănătății, 
senator și a fost distins cu 
Premiul Național de 
Cercetare Științifică 
Medicală „Victor Babeș” al 
Academiei Române, iar în 
2011 a primit Ordinul 
Cultural, grad Cavaler. În 
urmă cu câțiva ani a 
realizat și coordonat 
„Studiul Naţional 
Transversal Cardio-Zone”, 
o lucrare ce a stârnit vâlvă 
și a făcut școală, fiind 
primul și cel mai serios 
semnal de alarmă tras de 
un medic român cu privire 
la situația bolilor de inimă 
în România.
Bolile cardiovasculare sunt 

responsabile de cele mai 
multe decese (peste 60%) 
atât la nivel global, cât și în 
țara noastră. Care sunt 
adevăratele cauze ale 
acestui flagel? Din ce 
perspectivă trebuie tratați 
pacienții cu boli de inimă? 
Am pus aceste întrebări 
profesorului Cinteză, iar 
răspunsurile sale au adus o 
concluzie încurajatoare: 
accidentul cardiovascular 
poate fi prevenit. „Bolile 
cardiovasculare constituie 
principala cauză de moarte 
pentru toate populațiile 
lumii. Există însă câteva 
zone unde bolile 
infecțioase sau conflictele 
armate sunt încă puternice 
și atunci bolile 
cardiovasculare rămân pe 
un loc secund. Dar în zone 
ca Europa, America de 
Nord, Australia, Japonia, 
China sau majoritatea 
Americii de Sud, decesele 
cardiovasculare sunt pe 
locul întâi. România, din 
păcate, nu numai că face 
parte din țările cu risc mare 
cardiovascular, dar cifrele 
arată că, în Europa, se 
găsește în una dintre cele 
mai proaste poziții din 
acest punct de vedere. De 
ce se întâmplă aceasta? 
Explicația vine de la lipsa 

„Orașul și casa visurilor mele”
Radu Boroianu este o personalitate distinctă în societatea 
românească, recunoscută intern și internațional, iar cu puține zile 
în urmă i s-a conferit titlul de Cetăţean de Onoare al oraşului Chitila

Poveste de succes Interviu

verticalitate care nu este 
bazată pe false criterii 
morale. Așa e construcția lui. 
Și, în plus, este un gospodar 
extraordinar, care a reușit să 
transforme total orașul și 
asta fără avantajele pe care 
le aveau alte zone limitrofe 
Capitalei: fără aeroport sau 
zone industriale uriașe. 
Sigur, nu știam la vremea 
aceea că cetățenii îl vor 
urma atâtea mandate, însă 
s-a dovedit că este un om 
pe care te poți bizui, care nu 
a promis nimic fără 
acoperire și care și-a gândit 
foarte bine proiectele și le-a 
pus în aplicare (deși nu a 
prea fost ajutat) și îmi 
doresc să rămână să 
conducă cât de multă vreme 
Chitila. 

Deci nu regretați pasul 
făcut? 
Nici o clipă. De altfel, vă 
mărturisesc un vis al meu, o 
dorință pe care aș vrea să o 
văd realizată, căci cu mine 
se stinge atât adevărata 
familie a Boroienilor, cât și 
ramura Burilenilor din care 
era mama. Iar visul pe care 
mi-ar face plăcere să-l 
împlinesc este ca, dacă vom 
reuși să ne descurcăm 
material, să pot face în așa 
fel încât să ofer casa 
aceasta - construită pas cu 
pas de mine, cu sufletul și 
cu ideile mele și care este 
aproape un muzeu de artă - 
ca donație orașului Chitila, 
pentru a deveni un spațiu 
cultural deschis comunității, 
un memorial, poate, al 
familiei Boroianu. 

Ați ieșit complet și total 
din politică, dar ați 
acceptat să fiți 
vicepreședinte al 
Convenției Naționale 
pentru Modernizarea 
României. Este o 
contradicție aici?
Niciuna. Alăturarea mea 
acestei Convenții s-a făcut 
fiindcă eu cred că CNMR-ul 
confirmă preocuparea 
pentru dezvoltarea societății 
românești prin 
redescoperirea valorilor sale 
identitare. Foarte multe 
forme de organizare, de la 
sindicate până la asociații și 

la ce mai vreți, sau până la  
mari personalități ale vieții 
civile românești, s-au simțit 
tentate de a intra în acestă 
Convenție. M-am înscris și 
eu și am avut, recunosc, 
bucuria să văd că tot ce am 
făcut eu în viață este 
recunoscut și sunt acum 
unul din vicepreședinți. 
Cultura reprezintă unul din 
elementele de bază ale 
identității naționale și CNMR 
va contribui la realizarea și 
implementarea unui plan de 
măsuri pentru aducerea 
elementului cultural în 
atenția tuturor generațiilor de 
români indiferent de vârstă. 
Ceea ce mi s-a părut 
extraordinar a fost că este 
una dintre puținele, foarte 
rarele coalizări exclusive ale 
societății civile și are, deși 
pare un paradox, o anume 
formă de agresivitate bine 
temperată și bine construită, 
prin care amendează 
întotdeauna excesele, 
indiferent de unde vin ele.

Are CNMR proiecte pentru 
anul Centenarului? 
Avem, dar nu aș vrea să le 
dezvălui acum, prefer să o 
facem într-un cadru 
organizat. Vom profita, sper, 
de faptul că Ministerul 
Culturii are un nou ministru, 
un om care a reușit și în 
cariera profesională și în 
toate proiectele constructive 
pe care le-a făcut. Deci 
avem încredere în George 
Ivașcu - care de altfel este și 
el membru al CNMR - și 

vom încerca să-i stăm alături 
cu proiecte și chiar cu 
înfăptuiri. Mai ales că este 
un triplu eveniment care se 
desfășoară, așa cum am 
atras atenția de multă 
vreme, pe parcursul a trei 
ani de zile și pentru care noi 
ar fi trebuit să facem 
manifestări profunde 
pregătitoare încă de acum 
doi ani. 

Cum găsește un aristocrat 
al culturii spațiul cultural 
chitilean? 
Este frumoasă și 
promițătoare viața culturală 
din Chitila. Există Film 
Fest-ul care este un 
eveniment singular și 
spectaculos și sunt multe 
manifestări unde am 
remarcat participarea multor 
intelectuali, există clar o 
preocupare continuă, o 
aplecare către fenomenul 
cultural. Există apoi acel 
proiect al centrului cultural 
din Chitila, al unei săli de 
spectacole de nivel 
european care va da o 
amploare deosebită 
fenomenului cultural 
chitilean. noțiunea mea de 
cultură este acoperitoare 
pentru tot ceea ce înseamnă 
ieșit din comun, creativ, în 
toate domeniile de activitate, 
nu doar în privința artelor 
vizuale. Vedeți, aristocrația 
adevărată e o aristocrație a 
spiritului, iar în epoca pe 
care-o trăim se cere să fie și 
o aristocrație a spiritului pus 
în practică. 

Ultimul descendent a două 
ramuri din vechile familii 
românești Boroianu și 
Burileanu, Radu Boroianu 
este de mai bine de un 
deceniu unul dintre 
locuitorii de seamă ai 
Chitilei și mărtuisește că 
aici este orașul și casa 
visurilor sale. Om de 
cultură și diplomat, 
francofon și fost politician 
liberal de referință, Radu 
Boroianu - care a renunțat 
complet la orice implicare 
politică - este absolvent de 
regie al IATC și are și studii 
de psiho-sociologie, este 
membru al UNITER din 
1990 și are în urmă o 
carieră strălucită; secretar 
de stat în Ministerul 
Culturii, senator, ministru 
delegat și ambasador în 
Elveția, Cavaler al Legiunii 
de Onoare și distins cu 
Ordinul Național „Pentru 
Merit” în grad de 
Comandor, iar de curând a 
fost ales vicepreședinte al 
Coaliției Naționale pentru 
Modernizarea României. 
Am reușit să îl provocăm la 
un dialog și la câteva 
mărturisiri despre cum a 
devenit locuitor la Chitilei, 
ce înseamnă pentru el 
orașul și cum vede viitorul 
acestuia, pe distinsul om 
de cultură care rămâne un 
senior autentic, descendent 
al unor vechi familii 
românești.

De ce ați ales să locuiți în 
Chitila domnule 
Boroianu? 
Nu, nu este vorba că nu aș 
fi dintotdeauna și întrutotul 
mare amator de București, 
dar mi-a plăcut și mi-am 
dorit să trăiesc dacă se 
poate la aer ceva mai curat 
și cu mai mult spațiu în jur, 
deși soția mea nu a vrut 
inițial să se mute din 
Capitală. La Chitila am 
ajuns dintr-un hazard 
dublat de cunoaștere: am 
găsit cu preț foarte bun un 
teren aproape de pădure și 
de apă, ceea ce visam și 
îmi doream eu, și apoi a 
intervenit și factorul uman. 
Pe vremea aceea făceam 
încă politică, eram în PNL, 
eram vicepreședinte, 
răspundeam de Ilfov și am 
participat la prima 
campanie electorală a 
foarte tânărului pe atunci 
Emilian Oprea, care a 
devenit și a rămas primarul 
orașului. Am fost profund 
impresionat de el și de 
ceea ce gândește el pentru 
orașul acesta și am avut 
încredre că localitatea va 
urma un drum bun și 
ascendent. Și s-a dovedit, 
iată, că nu greșeam. 

Este un om deosebit sau 
un primar deosebit? 
Este un om foarte special 
Emil Oprea: are un soi 
anume de corectitudine, o 



La ceas de sărbătoare, de Ziua 
Micii Uniri, preșcolarii de la 
grădinița Voinicel au marcat 
Unirea Principatelor Române și, 
îndrumați de educatoarele fiecărei 
grupe, au sărbătorit ziua de 24 
Ianuarie realizând lucrări de 
referință cu tema unirii așa cum 
au perceput ei evenimentul istoric. 
„Unul dintre obiectivele majore ale 

învățământului preșcolar 
românesc îl constituie educația 
patriotică, educarea copiilor în 
spiritul cunoașterii și prețuirii 
istoriei naționale. Realizarea 
acestui obiectiv presupune o 
oarecare dificultate, deoarece 
reprezintă un grad înalt de 
abstractizare, operație intelectuală 
ce se dezvoltă în timp, micii 

preșcolari învățând de la o vârstă 
fragedă valorile naționale alături 
de celelalte deprinderi atât de 
necesare în viață”, ne-a spus 
Daniela Militaru, director al 
grădiniței Voinicel.
Micuții de la Voinicel au dovedit că 
știu chiar bine care este 
semnificația acestei zile, cine și 
când a înfăptuit Unirea 
Principatelor, iar manifestarea 
plină de culoare și voie bună s-a 
încheiat, în aplauzele emoționate 
ale tuturor celor prezenți, cu o 
horă specifică evenimentului.
„Unirea Principatelor Române, 
cunoscută și ca Mica Unire, a 
reprezentat o primă etapă 
importantă în procesul de 
înfăptuire a statului național unitar 
român. La 5 ianuarie 1859, 
Alexandru Ioan Cuza a fost ales 
domnitor al Moldovei, iar la 24 
ianuarie domnitor al Țării 
Românești, act politic care a 
condus la realizarea Unirii celor 
două principate. Astfel, ziua de 24 

ianuarie 1859 rămâne un simbol 
în mentalitatea colectivă a 
românilor. A devenit deja o tradiție 
ca în fiecare an Unirea 
Principatelor Române să fie 
marcată și de preșcolarii din 
cadrul Grădiniței „Voinicel” și la fel 
s-a petrecut și anul acesta”, a mai 
adăugat Daniela Militaru.

Împreună putem ajuta!
Povestea unei inimi de copil
Adriana Cristina Lefter suferă de tetralogie Fallot, o afecțiune gravă 
a inimii care i-a fost descoperită pe când nu avea nici un an de viață, 
dar la 13 ani, o intrevenție greșită a condmanat-o la nemișare.

Atunci când medicii i-au spus 
tatălui că bebelușul are o 
malformație genetică la inimă, o 
„deschidere” care făcea ca sângele 
să ajungă și în plămâni, Marian s-a 
speriat cumplit. S-a mai liniștit însă 
când a aflat că defectul se putea 
opera, dar deși ar fi trebuit 
intervenit până la vârsta de doi ani, 
fetița a fost operată abia atunci 
când a împlinit cinci ani. Medicii au 
acoperit deschiderea pentru a-i 
ajuta inima să bată normal, dar i-au 
spus că o altă intervenție 
chirurgicală urma să aibă loc peste 
câțiva ani. Din fericire, însă, nu au 
mai existat probleme cu inima, 
doar câte un control de rutină, de 
două ori pe an, fetița a crescut, a 
mers la școală, unde avea o 
mulțime de note de 10, avea 
activități normale pentru un copil de 
vârsta ei și a dus o viață aproape 
normală în ciuda suferinței 
cardiace cu care se născuse, 
singurele interdicții fiind cele legate 
de activitatea fizică care-i era 

interzisă. Totul a durat însă până în 
aprilie 2017, când medicii au decis 
să intervină pentru a recorecta 
defectul și au programat o nouă 
operație. De atunci, din acel aprilie 
a început drama groaznică a 
copilei și a părinților ei.

Complicații neașteptate
Pe 3 aprilie 2017 Cristina a fost 
operată la Institutul de Boli 
Cardiovasculare și Transplant din 
Târgu-Mureș. Intervenția 
chirurgicală la care a fost supusă și 
care a durat prea mult pentru ea - 
aproximativ 9 ore - a avut ca scop 
înlocuirea valvei pulmonare cu o 
proteză, dar ceva s-a întâmplat în 
timpul operației și copila a rămas 
vreme de 15 minute în stop 
cardiorespirator, iar creierul ei a 
stat fără oxigen, tot acest timp. 
Când și-a revenit, viața ei se 
schimbase complet: nu se mai 
putea mișca, nu mai vorbea, nu 
putea mânca sau schița vreun 
gest. Devenise o păpușă 

dezarticulată care nu mai putea trăi 
decât prin ajutorul și mila altora. 
După această operație, Cristina nu 
și-a mai îmbrățișat niciodată părinții 
și nu le-a mai zâmbit. Nu poate să 
o facă. Poate doar să-i învăluie cu 
privirea cu ochii mari și rotunzi 
înecați deseori în lacrimi, ca și cum 
le-ar cere ajutorul ca să trăiască. 
Ajutor pe care părinții ei nu pot să 
i-l dea.
„Operația nu a fost una grea, nu 
mi-a spus nimeni că e grea, nu am 
fost informat despre acest fapt. Am 
vorbit cu anestezista, duminică, pe 
2 aprilie și mi-a zis că o să fie o 
operație ușoară, iar a doua zi nici 
nu a asistat la operație. Până pe 
data de 3 aprilie 2017, fetița mea 
era pe picioare și vorbea. Mi-a zis: 
«Tati, te rog frumos, ai grijă de 
mine, să știi că te iubesc». Nu pot 
să-mi scot din cap cuvintele ei. De 
atunci nu i-am mai auzit vocea”, 
povestește aproape plângând tatăl 
Cristinei, Marian Lefter, care are 48 
de ani și este vatman la RATB. 
Părinții fetiței spun că nici până 
astăzi nu au aflat ce s-a întâmplat 
în sala de operație, iar medicii de la 

Institutul de Boli Cardiovasculare și 
Transplant din Târgu-Mureș n-au 
știut să le explice de ce s-a ajuns 
în această situație. Cert a rămas 
faptul că lipsa de oxigen a produs 
leziuni cerebrale grave fetiței care, 
în prezent este paralizată, nu poate 
vorbi și nu poate mânca.

O operație care o poate salva
Șocant, demoralizant, distrugător, 
fără speranțe și perspective. Dar 
lucrurile nu pot rămâne așa, și-au 
spus părinții Adrianei și au decis să 
lupte, să caute o soluție. Au pornit 
la luptă. O luptă grea, lungă, 

disperată și mai cu seamă cumplit 
de costisitoare. Au mers pe la 
nenumărați medici neurologi în 
toată țara, s-au făcut diferite 
demersuri pentru a schimba starea 
fetei. Singurul rezultat a fost dat de 
câteva injecții ce au ajutat-o pe 
fată, astfel că a început să își miște 
puțin mâna și să zâmbească. 
Acum, fiecare lună de viață a 
Adrianei costă 5000 de lei. 5000 de 
lei extrem de greu de obținut 
pentru familie cu resursele 
modeste pe care le are, căci mama 
fetei a trebuit să renunțe la locul de 
muncă pentru a avea grijă de ea în 
permanență și doar tatăl lucrează 
pentru a putea întreține familia. De 
curând însă, s-a ivit o șansă 
incredibilă pentru micuță: o 
operație care s-ar putea face în 
aprilie, în Turcia și care i-ar putea 
schimba total situația, dar care 
costă 60.000 de euro, bani pe care 
cei doi soți nu au de unde să îi 
găseacă deși au obținut ajutorul 
colegilor lui Marian și fac demersuri 
pentru a împrumuta bani de la 
bancă girând cu ce mai au prin 
casă.

Povestea Adrianei Lefter este o 
poveste de viață, o poveste foarte 
tristă în fața căreia este imposibil 
să rămâi indiferent. Am publicat-o 
pentru a afla cât mai multă lume și 
în speranța că se vor găsi oameni 
cu inimă care să vrea să ajute. 
Credem că putem să alinăm 
suferința acestor oameni și să îi 
ajutăm într-un fel sau altul. Credem 
că împreună putem ajuta și putem 
schimba povestea vieții lor. 
Puteți face donații în contul: 
RO20BRDE410SV67105954100 
deschis la BRD, pe numele 
Marian Lefter

Sărbătoare pentru minte și 
inimă, de Ziua Culturii Naționale
Abia reveniți din vacanța de iarnă, elevii Școlii Gimnaziale „Prof. 
Ion Vișoiu” au avut bucuria de a celebra, chiar în prima zi de 
școală, Ziua Culturii Naționale 2018.

Considerat de către Nichita 
Stănescu „culmea 
intelectuală, poetică și 
spirituală a poporului 
român”, Mihai Eminescu a 
pătruns atât de adânc în 
conștiința noastră încât 
asocierea zilei sale de 
naștere, 15 ianuarie, cu 
Ziua Culturii Naționale este 
cât se poate de naturală. 
Elevii școlii Ion Vișoiu i-au 
avut alături la această 

sărbătoare a culturii pe 
inspectorul școlar general, 
Florentina Ecaterina 
Costea, și pe directorul 
Centrului Județean pentru 
Conservarea și 
Promovarea Culturii 
Tradiționale Ilfov, Iliuță 
Mihalea. În deschiderea 
activității, prof. Ștefania 
Duminică, directoarea școlii 
Gimanziale „Ion Vișoiu”, 
gazda perfectă a 

momentului aniversar, a 
vorbit despre semnificația 
profundă a acestei zile și a 
acestei legături, pornind de 
la o declarație a aceluiași 
mare poet, Nichita 
Stănescu: „…cel mai 
frumos catren, de aș fi în 
stare să-l scriu vreodată, ar 
avea patru versuri: 
Eminescu,/Grigorescu,/Ene
scu,/Brâncuși”. 
Evenimentul s-a bucurat de 
prezența actorilor Irina 
Cărămizaru-Popescu și 
Angel Popescu, care au 
recitat cu multă 
sensibilitate poezii ale 
poetului nepereche. 
Programul a continuat cu 
lectura articolului 
„Eminescu – un profesor 
exigent” de către autorul 
acestuia, prof. dr. Ioan 
Gheorghișor, iar eleve ale 
clasei a VIII-a au prezentat 
eseurile: „Mihai Eminescu 
– primele poezii publicate” 

și „O prietenie legendară”. 
Momentul artistic a permis 
elevilor să prezinte: 
„Revedere”, „Atât de dulce”, 
„Atât de fragedă...”, 
„Somnoroase păsărele”, „Ce 
te legeni”, „Scrisoarea III”, 
„Ce-ți doresc eu ție, dulce 
Românie”, iar grupul vocal-
instrumental Dorulețul, 
condus de prof. George 
Georgescu și dirijat de 
Georgiana Nae, a interpretat 

melodiile „Pe lângă plopii 
fără soț”, „Revedere”, „Mai 
am un singur dor”. 
La eveniment au mai 
participat ca invitați și Anca 
Popa, Daniela Leolea și 
Ionela Mircea, din partea 
CJCPCT Ilfov, iar din partea 
unității de învățământ, 
directorii-adjuncți Anca 
Palamar, organizatoarea 
evenimentului, și Natalia 
Rotaru.

Prichindeii de la Voinicel au serbat Mica Unire



La ceas de sărbătoare, de Ziua 
Micii Uniri, preșcolarii de la 
grădinița Voinicel au marcat 
Unirea Principatelor Române și, 
îndrumați de educatoarele fiecărei 
grupe, au sărbătorit ziua de 24 
Ianuarie realizând lucrări de 
referință cu tema unirii așa cum 
au perceput ei evenimentul istoric. 
„Unul dintre obiectivele majore ale 

învățământului preșcolar 
românesc îl constituie educația 
patriotică, educarea copiilor în 
spiritul cunoașterii și prețuirii 
istoriei naționale. Realizarea 
acestui obiectiv presupune o 
oarecare dificultate, deoarece 
reprezintă un grad înalt de 
abstractizare, operație intelectuală 
ce se dezvoltă în timp, micii 

preșcolari învățând de la o vârstă 
fragedă valorile naționale alături 
de celelalte deprinderi atât de 
necesare în viață”, ne-a spus 
Daniela Militaru, director al 
grădiniței Voinicel.
Micuții de la Voinicel au dovedit că 
știu chiar bine care este 
semnificația acestei zile, cine și 
când a înfăptuit Unirea 
Principatelor, iar manifestarea 
plină de culoare și voie bună s-a 
încheiat, în aplauzele emoționate 
ale tuturor celor prezenți, cu o 
horă specifică evenimentului.
„Unirea Principatelor Române, 
cunoscută și ca Mica Unire, a 
reprezentat o primă etapă 
importantă în procesul de 
înfăptuire a statului național unitar 
român. La 5 ianuarie 1859, 
Alexandru Ioan Cuza a fost ales 
domnitor al Moldovei, iar la 24 
ianuarie domnitor al Țării 
Românești, act politic care a 
condus la realizarea Unirii celor 
două principate. Astfel, ziua de 24 

ianuarie 1859 rămâne un simbol 
în mentalitatea colectivă a 
românilor. A devenit deja o tradiție 
ca în fiecare an Unirea 
Principatelor Române să fie 
marcată și de preșcolarii din 
cadrul Grădiniței „Voinicel” și la fel 
s-a petrecut și anul acesta”, a mai 
adăugat Daniela Militaru.

Împreună putem ajuta!
Povestea unei inimi de copil
Adriana Cristina Lefter suferă de tetralogie Fallot, o afecțiune gravă 
a inimii care i-a fost descoperită pe când nu avea nici un an de viață, 
dar la 13 ani, o intrevenție greșită a condmanat-o la nemișare.

Atunci când medicii i-au spus 
tatălui că bebelușul are o 
malformație genetică la inimă, o 
„deschidere” care făcea ca sângele 
să ajungă și în plămâni, Marian s-a 
speriat cumplit. S-a mai liniștit însă 
când a aflat că defectul se putea 
opera, dar deși ar fi trebuit 
intervenit până la vârsta de doi ani, 
fetița a fost operată abia atunci 
când a împlinit cinci ani. Medicii au 
acoperit deschiderea pentru a-i 
ajuta inima să bată normal, dar i-au 
spus că o altă intervenție 
chirurgicală urma să aibă loc peste 
câțiva ani. Din fericire, însă, nu au 
mai existat probleme cu inima, 
doar câte un control de rutină, de 
două ori pe an, fetița a crescut, a 
mers la școală, unde avea o 
mulțime de note de 10, avea 
activități normale pentru un copil de 
vârsta ei și a dus o viață aproape 
normală în ciuda suferinței 
cardiace cu care se născuse, 
singurele interdicții fiind cele legate 
de activitatea fizică care-i era 

interzisă. Totul a durat însă până în 
aprilie 2017, când medicii au decis 
să intervină pentru a recorecta 
defectul și au programat o nouă 
operație. De atunci, din acel aprilie 
a început drama groaznică a 
copilei și a părinților ei.

Complicații neașteptate
Pe 3 aprilie 2017 Cristina a fost 
operată la Institutul de Boli 
Cardiovasculare și Transplant din 
Târgu-Mureș. Intervenția 
chirurgicală la care a fost supusă și 
care a durat prea mult pentru ea - 
aproximativ 9 ore - a avut ca scop 
înlocuirea valvei pulmonare cu o 
proteză, dar ceva s-a întâmplat în 
timpul operației și copila a rămas 
vreme de 15 minute în stop 
cardiorespirator, iar creierul ei a 
stat fără oxigen, tot acest timp. 
Când și-a revenit, viața ei se 
schimbase complet: nu se mai 
putea mișca, nu mai vorbea, nu 
putea mânca sau schița vreun 
gest. Devenise o păpușă 

dezarticulată care nu mai putea trăi 
decât prin ajutorul și mila altora. 
După această operație, Cristina nu 
și-a mai îmbrățișat niciodată părinții 
și nu le-a mai zâmbit. Nu poate să 
o facă. Poate doar să-i învăluie cu 
privirea cu ochii mari și rotunzi 
înecați deseori în lacrimi, ca și cum 
le-ar cere ajutorul ca să trăiască. 
Ajutor pe care părinții ei nu pot să 
i-l dea.
„Operația nu a fost una grea, nu 
mi-a spus nimeni că e grea, nu am 
fost informat despre acest fapt. Am 
vorbit cu anestezista, duminică, pe 
2 aprilie și mi-a zis că o să fie o 
operație ușoară, iar a doua zi nici 
nu a asistat la operație. Până pe 
data de 3 aprilie 2017, fetița mea 
era pe picioare și vorbea. Mi-a zis: 
«Tati, te rog frumos, ai grijă de 
mine, să știi că te iubesc». Nu pot 
să-mi scot din cap cuvintele ei. De 
atunci nu i-am mai auzit vocea”, 
povestește aproape plângând tatăl 
Cristinei, Marian Lefter, care are 48 
de ani și este vatman la RATB. 
Părinții fetiței spun că nici până 
astăzi nu au aflat ce s-a întâmplat 
în sala de operație, iar medicii de la 

Institutul de Boli Cardiovasculare și 
Transplant din Târgu-Mureș n-au 
știut să le explice de ce s-a ajuns 
în această situație. Cert a rămas 
faptul că lipsa de oxigen a produs 
leziuni cerebrale grave fetiței care, 
în prezent este paralizată, nu poate 
vorbi și nu poate mânca.

O operație care o poate salva
Șocant, demoralizant, distrugător, 
fără speranțe și perspective. Dar 
lucrurile nu pot rămâne așa, și-au 
spus părinții Adrianei și au decis să 
lupte, să caute o soluție. Au pornit 
la luptă. O luptă grea, lungă, 

disperată și mai cu seamă cumplit 
de costisitoare. Au mers pe la 
nenumărați medici neurologi în 
toată țara, s-au făcut diferite 
demersuri pentru a schimba starea 
fetei. Singurul rezultat a fost dat de 
câteva injecții ce au ajutat-o pe 
fată, astfel că a început să își miște 
puțin mâna și să zâmbească. 
Acum, fiecare lună de viață a 
Adrianei costă 5000 de lei. 5000 de 
lei extrem de greu de obținut 
pentru familie cu resursele 
modeste pe care le are, căci mama 
fetei a trebuit să renunțe la locul de 
muncă pentru a avea grijă de ea în 
permanență și doar tatăl lucrează 
pentru a putea întreține familia. De 
curând însă, s-a ivit o șansă 
incredibilă pentru micuță: o 
operație care s-ar putea face în 
aprilie, în Turcia și care i-ar putea 
schimba total situația, dar care 
costă 60.000 de euro, bani pe care 
cei doi soți nu au de unde să îi 
găseacă deși au obținut ajutorul 
colegilor lui Marian și fac demersuri 
pentru a împrumuta bani de la 
bancă girând cu ce mai au prin 
casă.

Povestea Adrianei Lefter este o 
poveste de viață, o poveste foarte 
tristă în fața căreia este imposibil 
să rămâi indiferent. Am publicat-o 
pentru a afla cât mai multă lume și 
în speranța că se vor găsi oameni 
cu inimă care să vrea să ajute. 
Credem că putem să alinăm 
suferința acestor oameni și să îi 
ajutăm într-un fel sau altul. Credem 
că împreună putem ajuta și putem 
schimba povestea vieții lor. 
Puteți face donații în contul: 
RO20BRDE410SV67105954100 
deschis la BRD, pe numele 
Marian Lefter

Sărbătoare pentru minte și 
inimă, de Ziua Culturii Naționale
Abia reveniți din vacanța de iarnă, elevii Școlii Gimnaziale „Prof. 
Ion Vișoiu” au avut bucuria de a celebra, chiar în prima zi de 
școală, Ziua Culturii Naționale 2018.

Considerat de către Nichita 
Stănescu „culmea 
intelectuală, poetică și 
spirituală a poporului 
român”, Mihai Eminescu a 
pătruns atât de adânc în 
conștiința noastră încât 
asocierea zilei sale de 
naștere, 15 ianuarie, cu 
Ziua Culturii Naționale este 
cât se poate de naturală. 
Elevii școlii Ion Vișoiu i-au 
avut alături la această 

sărbătoare a culturii pe 
inspectorul școlar general, 
Florentina Ecaterina 
Costea, și pe directorul 
Centrului Județean pentru 
Conservarea și 
Promovarea Culturii 
Tradiționale Ilfov, Iliuță 
Mihalea. În deschiderea 
activității, prof. Ștefania 
Duminică, directoarea școlii 
Gimanziale „Ion Vișoiu”, 
gazda perfectă a 

momentului aniversar, a 
vorbit despre semnificația 
profundă a acestei zile și a 
acestei legături, pornind de 
la o declarație a aceluiași 
mare poet, Nichita 
Stănescu: „…cel mai 
frumos catren, de aș fi în 
stare să-l scriu vreodată, ar 
avea patru versuri: 
Eminescu,/Grigorescu,/Ene
scu,/Brâncuși”. 
Evenimentul s-a bucurat de 
prezența actorilor Irina 
Cărămizaru-Popescu și 
Angel Popescu, care au 
recitat cu multă 
sensibilitate poezii ale 
poetului nepereche. 
Programul a continuat cu 
lectura articolului 
„Eminescu – un profesor 
exigent” de către autorul 
acestuia, prof. dr. Ioan 
Gheorghișor, iar eleve ale 
clasei a VIII-a au prezentat 
eseurile: „Mihai Eminescu 
– primele poezii publicate” 

și „O prietenie legendară”. 
Momentul artistic a permis 
elevilor să prezinte: 
„Revedere”, „Atât de dulce”, 
„Atât de fragedă...”, 
„Somnoroase păsărele”, „Ce 
te legeni”, „Scrisoarea III”, 
„Ce-ți doresc eu ție, dulce 
Românie”, iar grupul vocal-
instrumental Dorulețul, 
condus de prof. George 
Georgescu și dirijat de 
Georgiana Nae, a interpretat 

melodiile „Pe lângă plopii 
fără soț”, „Revedere”, „Mai 
am un singur dor”. 
La eveniment au mai 
participat ca invitați și Anca 
Popa, Daniela Leolea și 
Ionela Mircea, din partea 
CJCPCT Ilfov, iar din partea 
unității de învățământ, 
directorii-adjuncți Anca 
Palamar, organizatoarea 
evenimentului, și Natalia 
Rotaru.

Prichindeii de la Voinicel au serbat Mica Unire



Servicii funerare Florady va ofera un 
sprijin de nadejde la grea incercare 
non-stop. Telefon: 0722.151.027

Cercei Frumușei doar la...10 lei 
Dragi chitileni, sunt Mihaela Chisamera și 
de curând am hotărat să-mi transform 
pasiunea pentru cercei într-o mică afacere.  
Vă invit pe pagina mea de Facebook: 
Chisamera Mihaela,să vedeți creațiile mele 
și, dacă v-a plăcut ce ați văzut, vă aștept cu 
drag comenzile, întrebările și sugestiile pe 
Facebook sau la telefon: 0724426419.

 Cursuri de Dans Sportiv

 Clubul” Dans Sportiv Chitila” are deosebita 
placere de a vă invita în minunata și magica lume a 

dansului.

PROGRAM:

Copii
Marți- 17:00-18:

Joi- 17:00-18:
Vineri- 17:00-18:30

Adulți:
Luni- 21:00-22:00

Miercuri- 21:00-22:00

Adresa: Șos Banatului nr. 2 în incinta UTREC
Detalii: 0765938276

Antrenor: Bogdan Stanescu

SC SIMAR INDUSTRIAL CU 
SEDIUL IN SAT  RUDENI, 

STR. RUDENI NR. 74A 
ANGAJEAZA:

SUDOR

Cerintele postului:
· Specializare sudura MIG-MAG;
· Salariu + tichete de masa;
· Program de lucru: 7.30-16.00;
· Transport asigurat pentru 
persoanele care locuiesc in Bucuresti.

LACATUS

Cerintele postului:
· Specializare confectii metalice;
· Salariu + tichete de masa;
· Program de lucru: 7.30-16.00;
· Transport asigurat pentru 
persoanele care locuiesc in Bucuresti.

SC SIMAR INDUSTRIAL SRL doreste sa 
intruiasca persoane tinere interesate sa se 
specializeze in meseria de sudor si lacatus.  
La sfarsitul specializarii persoanele 
interesate pot obtine un job in cadrul firmei
Persoanele interesate pot obtine informatii 
suplimentare despre conditiile de angajare la 
sediul firmei din Str. Rudeni nr. 74A sau 
numerele de telefon: 0726.327.227, 
0726.327.246


